
Radiografia unei şedinţe extraordinare 

 

În data de 13 martie a.c. pentru cea de-a treia oară, consilierii locali sighişoreni au 

luat în discuţie structura reţelei şcolare, care potrivit Legii nr. 1/2011 şi adresei nr. 1043/6 

martie 2012 de la ISJ Mureş „se face prin hotărâre de consiliu local fără de care MECTS 

nu poate aviza favorabil includerea în hotărârea de guvern a structurii reţelei şcolare 

propusă pentru anul 2012-2013”. Întrucât în şedinţa anterioară au existat trei 

amendamente, această şedinţă a fost convocată special pentru tranşarea  problemei care a 

constituit subiectului unor dezbateri aprinse timp de aproape două luni. 

 În cele din urmă, nu s-a adoptat nicio hotărâre de consiliu, cei 12 consilieri 

prezenţi – din 19 consilieri în funcţie – au votat cele două amendamente, după cum 

urmează: 

1. Structura şcolară propusă de ISJ Mureş prin Avizul conform emis în data de 26 

ianuarie a.c. şi transmis Consiliului Local în 5 februarie a.c., care conţinea modificări în 

ceea ce priveşte numărul de unităţi şcolare cu personalitate juridică, în sensul 

înjumătăţirii acestora, respectiv alipirea Grădiniţei Viilor la Gimnaziul de Stat „Miron 

Neagu” şi a Grădiniţei de la Piaţă la Gimnaziul de Stat „Victor Jinga”: 

– cinci voturi pentru: Sorin Virgil Savu, Urian Cosmin, Eftimie Adrian, Gavrilă 

Gheorghe şi Oprea Nicolae 

– trei abţineri: Ion Adăscăliţei, Burlacu Adrian şi Prodan Dumitru 

– patru voturi împotrivă: Constantin Ştefănescu, Toth Tivadar, Szasz Izolda şi 

Gall Erno  

2. Structura şcolară existentă, care, conform opiniei exprimate de executiv la 

solicitarea ISJ, „este eficientă”, variantă agreată de majoritatea reprezentanţilor unităţilor 

de învăţământ: cu patru unităţi de învăţământ preşcolar cu personalitate juridică:  

– patru voturi pentru: Constantin Ştefănescu, Ion Adăscăliţei, Burlacu Adrian şi 

Prodan Dumitru 

– cinci abţineri: Sorin Virgil Savu, Urian Cosmin, Eftimie Adrian, Gavrilă 

Gheorghe şi Oprea Nicolae 

– trei voturi împotrivă: Toth Tivadar, Szasz Izolda şi Gall Erno  

–  

Sighişoara rămâne cu aceeaşi structură a reţelei şcolare. 

Ca urmare, structura reţelei şcolare rămâne cea existentă, fapt confirmat şi de 

inspectorul şcolar general Dumitru Matei: „ Structura şcolară se aprobă prin Hotărâre 

de Guvern. Avem o adresă de la Primărie ca să se menţină structura actuală, însă, mai 

recent a fost o discuţie cu 300 de persoane, inclusiv un inspector reprezentant al ISJ 

Mureş, credeam că lucrurile au fost clarificate, însă apoi s-a insistat că reţeaua 

respectivă trebuie modificată. Va rămâne în această situaţie reţeaua şcolară existentă, 

iar din septembrie se pot demara procedurile legale, dacă administraţia locală doreşte 

acest lucru.”  

Pe ordinea de zi a acestei şedinţe a mai figurat Petiţia prin care consilierii UDMR 

solicită înfiinţarea unei şcoli cu predare exclusiv în limba maghiară. În urma dezbaterilor 

aprinse pe marginea acesteia, s-a votat după cum urmează: 

– trei voturi pentru: Toth Tivadar, Szasz Izolda şi Gall Erno 

– trei abţineri: Ion Adăscăliţei, Burlacu Adrian şi Prodan Dumitru 



– şase voturi împotrivă: Constantin Ştefănescu, Sorin Virgil Savu, Urian Cosmin, 

Eftimie Adrian, Gavrilă Gheorghe şi Oprea Nicolae 

 

Un alt punct aflat pe ordinea de zi, dar care nu a suscitat prea multe discuţii, a fost 

desemnarea consilierilor locali care să facă parte din echipa de implementare a 

proiectului BEAM 21 în care Sighişoara a fost selectată în anul 2010, proiect al cărui 

scop este consolidarea capacităţilor locale de protecţie a climei şi de utilizare inteligentă a 

energiei. În urma votului exprimat au fost desemnaţi: Adrian Popa, Gavrilă Gheorghe, 

Dumitru Prodan şi Toth Tivadar.  

Suplimentar faţă de ordinea de zi anunţată a fost pus în dezbatere un proiect de 

hotărâre privind însuşirea documentaţiei cadastrale pentru un imobil aflat în str. Corneşti 

nr. 54 – unde  funcţionează Secţia de Sere-zone verzi şi Secţia Construcţii-reparaţii – 

având în vedere preconizata expropriere determinată de construcţia culoarului 4 de cale 

ferată de mare viteză. Proiectul a fost aprobat în unanimitate. 

 

Şedinţa fiind publică, participarea cetăţenilor interesaţi de subiectele supuse 

dezbaterii a fost numeroasă. Accesul presei a fost, ca de obicei, neîngrădit, iar lucrările 

şedinţei au fost filmate integral atât de camera Teleson-ului cât şi de o cameră fixă 

aprţinând municipalităţii. Difuzarea de către Teleson a materialului filmat a fost însă 

trunchiată – ca în atâtea alte ocazii – astfel încât sighişorenii au fost, din nou, victimele 

manipulării domnului Başa, prin transmiterea unui mesaj extrem de subiectiv şi de 

incorect. 

Pentru ca manipularea să fie totală, intervenţiile subsemnatului pe acest subiect au 

fost tăiate cu „obiectivitate” la montaj. Dacă ar fi difuzat integral şedinţa, fără a acoperi 

ecranul cu precizările inutile şi pe lângă subiect ale vice-primarului din şedinţa 

anterioară, sighişorenii ar fi putut să îşi dea seama care este situaţia reală şi ar fi putut 

aprecia singuri cine este vinovat sau complice şi, mai ales, în ce constă vina? Dar se vede 

că proprietarului acestui post ca şi a întregii prese locale, nu-i pasă nici cât negru sub 

unghie de dreptul sighişorenilor de a fi informaţi şi îi consideră o simplă masă de 

manevră. De altfel, caseta-martor este în posesia noastră şi sunt decis să o difuzez integral 

în cel mai scurt timp. 

Aceasta este măsura obiectivităţii domnului Senator care, mai deunăzi, se bătea cu 

pumnii în piept în faţa propriei camere de luat vederi interpretând fabula „Lupul 

moralist”. „Trădare, trădare, dar să ştim şi noi” ar fi spus Caragiale dacă ar fi fost de 

faţă... Ceea ce am spus eu la şedinţă nu a convenit cenzurii postului Târnava TV, din 

motive lesne de bănuit, pentru că este edificator atât pentru fondul problemei ca şi pentru 

poziţia subsemnatului, pe care mi-am exprimat-o tranşant atunci când am fost întrebat de 

jurnaliştii care sunt lăsaţi să îşi facă meseria: partidul din care face parte Senatorul Başa 

se ţine dinţii de putere şi este dispus să facă orice fel de compromis. Din acest motiv a dat 

legi proaste –  cum este cea a educaţiei, care nu a fost dezbătută de Parlament, ci a 

trecut prin asumare, exerciţiul preferat al Guvernului de tristă amintire Boc – care 

nu se pot aplica. De la această poziţie şi până la calomniile grave pe care le colportează 

anagjaţii domnului Senator este o cale foarte lungă care, evident, nu este pavată cu bune 

intenţii. 



Pe acest fond, în săptămânalul local, aparţinând tot Senatorului Başa, s-a reluat 

ideea aberantă conform căreia Primarul ar avea vreo legătură vinovată cu solicitarea 

UDMR dezbătută în şedinţă publică. 

Se vede faptul că îl irită foarte tare pe domnul Senator atunci când i se spune 

adevărul, de aici atacul furibund asupra Glasului Cetăţii care demontează, cu argumente 

reale şi pertinente, minciunile sfruntate, acuzaţiile nefundamentate, calomniile şi jignirile 

strigătoare la cer din mass-media aflate în proprietatea sa, care fac orice numai jurnalism 

onest şi profesionist nu. 

 

      Ioan Dorin Dăneşan 

Primarul municipiului Sighişoara 

 

 

 

 

 


